
Protokół Nr XI/2011 
z obrad XI zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz 

w dniu 27 października 2011r. 
Obrady XI zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz otworzył   Pan Feliks Mikulski – 
Przewodniczący Rady Gminy. 
Powitał radnych, Wójta Gminy oraz pracowników Urzędu, sołtysów oraz zaproszonych gości. 
Następnie na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. 
Na sali znajduje się 15 radnych, co stanowi kworum  niezbędne do podejmowania  prawomocnych 
uchwał. 
Sesje rozpoczęto o godz. 13-tej a zakończono 14.30 . 
 Przewodniczący Rady Gminy -   przedstawił porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Sprawy regulaminowe: 
a) zatwierdzenie porządku obrad. 
b) przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy 
3. Informacja Wójta Gminy z działalności i realizacji podjętych uchwał w okresie 
międzysesyjnym. 
4. Interpelacje radnych. 
5. Informacja  dot. Analizy oświadczeń majątkowych  za 2010 rok – referuje Wójt Gminy 
i Przewodniczący Rady Gminy. 
6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach: 
a) wyboru ławników do sądów powszechnych ( głosowanie tajne). 
b) określenia warunków i trybu wspierania, w tym finansowego, klubów sportowych na terenie 
gminy Przywidz. 
c) zmiany budżetu Gminy Przywidz na 2011 r. 
d) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Przywidz 
na lata 2011-2019. 
e) sprzedaży nieruchomości wchodzących w skład gminnego zasobu nieruchomości położonych w 
obrębie Nowa Wieś Przywidzka 
f) zasad poboru opłat za umieszczanie reklam, urządzeń reklamowo – informacyjnych na mieniu 
komunalnym Gminy Przywidz . 
g) uchylenia uchwały Nr XXI/187/2008 Rady Gminy Przywidz z dnia 10listopada 2008 r. W 
sprawie określenia minimalnych stawek czynszu dzierżawnego gruntu i najmu za lokale użytkowe 
stanowiące własność Gminy Przywidz. 
7. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz. 
8. Wnioski i oświadczenia radnych. 
9. Zakończenie obrad. 
Pan Feliks Mikulski -  zapytał czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad? 
Radni uwag nie wnieśli. 
Jednogłośnie przyjęto w/w porządek obrad. 
ad.2b. Jednogłośnie bez uwag przyjęto protokół z ostatniej sesji Rady Gminy. 
ad.3. Informacja Wójta Gminy z działalności i realizacji podjętych uchwał w okresie 
międzysesyjnym. 
Wójt Gminy – oddał głos p. Krzysztofowi Kołodziejczak  z Biura Pomocy Poszkodowanym, który 
powiedział, że  celem firmy jest pomóc poszkodowanym w uzyskiwaniu wszystkich typów 
odszkodowań. Firmy ubezpieczeniowe często zaniżają szkody, odmawiają wypłat. Duże 
ograniczenia wypłat występują w rolnictwie. Rolnicy mogą zgłaszać się o pomoc do Biura Pomocy 
Poszkodowanym. 
Wójt Gminy -  przedstawił informację z działalności  i realizacji podjętych uchwał w okresie 
międzysesyjnym ( w zał.) 
ad.4. Interpelacje radnych. 
Nie zgłoszono. 



ad.5. Informacja  dot. Analizy oświadczeń majątkowych  za 2010 rok – referuje Wójt Gminy 
i Przewodniczący Rady Gminy. 
Wójt Gminy  -  przedstawił informację dot. analizy oświadczeń majątkowych  osób zobowiązanych 
do złożenia oświadczeń za 2010 rok. ( w zał.) 
Przewodniczący Rady Gminy -  przedstawił informację dot. analizy oświadczeń majątkowych 
radnych za 2010 rok . ( w zał.) 
 
ad.6.Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach: 
a) wyboru ławników do sądów powszechnych ( głosowanie tajne). 
Radny Jan Kowalik  - odczytał opinię  Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników . 
( w zał.) 
Następnie radni  dokonali wyboru składu osobowego komisji skrutacyjnej dla przeprowadzenia 
głosowania tajnego dla wyboru kandydatów na ławników.   
W skład komisji skrutacyjnej weszli: 
1) Robert Deja 
2) Justyna Grzywacz-Olszewska 
3) Eustachy Kalinowski 
Komisja skrutacyjna rozdała kartki do głosowania oraz poinformowała o zasadach głosowania. 
 Po przeliczeniu kartek  Pan Eustachy Kalinowski – przewodniczący komisji skrutacyjnej odczytał 
protokół  z  wynikami wyboru kandydatów na ławników.  Komisja stwierdza, że Rada Gminy 
dokonała wyboru ławników do Sądu Rejonowego Gdańsk Południe w Gdańsku na kadencję 2012-
2015 w składzie: 
1) Anna Czajkowska 
2) Józef Śpiewak 
3) Danuta Żak 
4) Magdalena Borkowska 
Przewodniczący Rady Gminy -  odczytał  projekt uchwały w sprawie wyboru ławników do sądów 
powszechnych. 
Radni przy 15 głosach „za” podjęli w/w uchwałę. ( uchwała Nr XI/59/2011 w zał.). 
 
b) określenia warunków i trybu wspierania, w tym finansowego, klubów sportowych na terenie 
gminy Przywidz. 
P. Grażyna Kłęk – sekretarz gminy -  w uzasadnieniu do uchwały powiedziała, że w celu 
umożliwienia rozwoju sportu i wsparcia klubów sportowych działających na terenie Gminy 
Przywidz, uczestniczących w rozgrywkach sportowych organizowanych przez związki sportowe 
( np. Polski Związek Piłki Nożnej)  zasadnym jest podjęcie w/w uchwały. 
Przewodniczący  Komisji Społecznej, Oświaty i Sportu –p. Robert Deja  przedstawił pozytywną 
opinię komisji do w/w uchwały. 
Pytań radni nie zgłosili. 
Przewodniczący Rady Gminy -   poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. 
Radni jednogłośnie ( 15-za) przyjęli w/w uchwałę. ( uchwała Nr XI/60/2011 w zał.) 
 
c) zmiany budżetu Gminy Przywidz na 2011 r. 
P. Barbara Borowska – skarbnik gminy -  przedstawiła uzasadnienie do uchwały. ( w zał.) 
Opinia komisji gospodarczej i komisji społecznej,  oświaty i sportu do w/w projektu uchwały była 
pozytywna. 
Przewodniczący Rady Gminy -  odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 
Przywidz na 2011 rok i zapytał – kto jest za takim brzmieniem uchwały? 
Za w/w uchwałą głosowało 15 radnych. ( uchwała Nr XI/61/2011 w zał.)   
d) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Przywidz 
na lata 2011-2019. 
P. Barbara Borowska – skarbnik gminy -  przedstawiła uzasadnienie do uchwały. ( w zał.) 



Opinia komisji gospodarczej i komisji społecznej,  oświaty i sportu do w/w projektu uchwały była 
pozytywna. 
Przewodniczący Rady Gminy -  odczytał projekt uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy Przywidz na lata 2011-2019  i zapytał – kto 
jest za takim brzmieniem uchwały? 
Za w/w uchwałą głosowało 15 radnych. ( uchwała Nr XI/62/2011 w zał.)   
e) sprzedaży nieruchomości wchodzących w skład gminnego zasobu nieruchomości położonych w 
obrębie Nowa Wieś Przywidzka 
P. Dorota Adamska – kierownik referatu planowania przestrzennego i obrotu nieruchomościami – 
przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały. ( w zał.) 
Uwag radni nie wnieśli. 
P. Teodor Formela – Przewodniczący komisji gospodarczej  - przedstawił pozytywną opinię komisji 
do w/w projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy -  odczytał projekt w/w uchwały i zapytał – kto jest za takim 
brzmieniem uchwały? 
Głosowanie 
12- za, 3- wstrzymujące, 0 – przeciw 
Radni podjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr XI/63/2011) 
f) zasad poboru opłat za umieszczanie reklam, urządzeń reklamowo – informacyjnych na mieniu 
komunalnym Gminy Przywidz . 
P. Dorota Adamska -  powiedziała, że ustalanie opłat należy do kompetencji Wójta, w związku z 
powyższym należy stosować obowiązujący w gminie porządek prawny. 
Pytań nie zgłoszono. 
Opinia komisji gospodarczej do w/w uchwały była pozytywna. 
Przewodniczący Rady Gminy – poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały. 
Przy 15 głosach „za”, radni przyjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr XI/63/2011) 
g) uchylenia uchwały Nr XXI/187/2008 Rady Gminy Przywidz z dnia 10listopada 2008 r. W 
sprawie określenia minimalnych stawek czynszu dzierżawnego gruntu i najmu za lokale użytkowe 
stanowiące własność Gminy Przywidz. 
P. Dorota Adamska -  ustalanie  stawek czynszu należy do kompetencji Wójta, w związku z 
powyższym należy dostosować  obowiązujący w gminie porządek prawny uchylając powyższą 
uchwałę. 
Pytania: 
Radny Eustachy Kalinowski -   mamy wątpliwości co do wysokości pobieranych opłat za wynajem 
gruntu czy lokali. To jest w kompetencji Wójta, ale na jakiej podstawie Wójt ma określać wysokość 
stawki? Czy Rada nie powinna określić stawki bazowej? 
P. Radca Prawny -  Wojewoda uchyla uchwały podejmowane przez Rady, jeśli uchwalają  stawki 
czynszu dzierżawnego gruntu i najmu za lokale, gdyż Rada Gminy nie ma kompetencji do ustalania  
minimalnych stawek  czynszu dzierżawnego za grunty i lokale. Jest to czynność wykonawcza dla  
Wójta. Reguluje to Zarządzenie Wójta. 
Innych pytań nie zgłoszono. 
Opinia komisji gospodarczej do w/w uchwały była pozytywna. 
Przewodniczący Rady Gminy -  poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały. 
za- 11 głosów, przeciw- 3 , wstrzymujących – 1. 
Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę ( w zał. Uchwała Nr XI/64/2011) 
 
7. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz. 
Pan Wojciech Etmański – radny Powiatu Gdańskiego -   chce zgłosić wniosek do budżetu Rady 
Powiatu Gdańskiego, ale nie wie czy jest taka wola Rady Gminy i Wójta. Czy jest potrzeba, aby 
dokończyć chodnik do ulicy Skarpowej na osiedlu 700-lecia w Przywidzu. 
2) aby był większy przepływ informacji od Wójta Gminy odnośnie wniosków składanych do 
planu budżetu do Rady Powiatu, aby móc lobbować we wnioskach spływających z gminy 



Przywidz. 
Wójt Gminy -  podziękował za wnioski, na pewno jest to cenna uwaga. Złożyliśmy wniosek, biorąc 
pod uwagę realia powiatowe o przekazanie Ośrodka Nauczycielskiego, gdyż ZNP przekazał 
ośrodek wczasowy  do Starostwa. 
Do planu budżetu na 2012 do Powiatu złożyliśmy 2 wnioski: tj. remont dróg powiatowych, droga w 
Borowinie w kierunku Skarszew i droga Przywidz- Egiertowo. Najbardziej istotne są wnioski dot. 
Remontu dróg powiatowych na terenie gminy. 
Pan Wojciech Etmański -  droga powiatowa z Jodłowna w kierunku Marszewa  wymaga 
najszybszego  remontu. Jest drogą zniszczoną, jest tam duży skłon, autobusy mają problem z 
zjechaniem z góry. Jeśli chodzi o drogę z Borowiny do Skarszew – droga wymaga budowy, bo 1/3 
nawierzchni już nie ma. 
Jeśli jest potrzeba budowy chodnika  w kierunku ul. Skarpowej, należy złożyć wniosek do 
Starostwa w terminie do 15.12 br. 
Wójt Gminy -  jeśli chodzi o chodniki, to ważnym jest budowa chodnika w Jodłownie i Borowinie 
przy drogach wojewódzkich. Budowę tych chodników musimy sfinansować z własnego budżetu. W 
przypadku budowy chodników przy drogach powiatowych  możemy otrzymać dofinansowanie. 
Następnie wystąpiły dzieci z Niepublicznej Szkoły Podstawowej w Nowej Wsi Przywidzkiej , 
informując, iż Szkoła bierze udział w projekcie unijnym „Z małej szkoły w wielki świat”  Realizują 
różne tematy, obecnie realizują temat „Nasza Gmina” . Ważną sprawą jest bezpieczeństwo. Ich 
marzeniem są:chodniki, lepsze drogi, boiska i place zabaw. Mają jeden problem; wałęsające się psy, 
które atakują mieszkańców w tym dzieci. 
Wójt Gminy -  podziękował dzieciom za cenną podpowiedź, jak powinno być w Gminie. Cenną 
rzeczą jest bezpieczeństwo i spokój w Gminie. 
Przewodniczący Rady Gminy -  podziękował dzieciom za udział w sesji i powiedział, że wnioski 
zostały zapisane i Rada Gminy będzie się starała je realizować. 
Pan Roman Budzikowski -  zgłaszał 2 wnioski. Pierwszy dotyczy terminu posiedzeń sesji Rady 
Gminy. Kiedyś sesje Rady odbywały się po południu, gdzie aktywnie uczestniczyli w nich 
mieszkańcy. Drugi wniosek skierowany jest do Przewodniczącego Rady, aby udzielał w terminie 
odpowiedzi na wnioski mieszkańców. Tydzień temu i dwa tygodnie temu zostały złożone wnioski 
mieszkańców Trzepowa . Są to uchwały z zebrania sołeckiego. 
Przewodniczący Rady Gminy -  od posiedzenia przyszłej Rady, sesje odbywać się będą o godz. 16-
tej w środy. Natomiast drugi wniosek został zapisany. 
8. Wnioski i oświadczenia radnych. 
Radny Jan Kowalik  - poinformował, że na ręce Przewodniczącego rady wpłynęło pismo p. Danuty 
Flis. Przewodniczący rady dekredytował pismo do Komisji Rewizyjnej. Komisja Rewizyjna nie 
miała w planie lustracji sołectwa Trzepowo. W związku z tym p. Kowalik zwrócił się do Rady 
o przydzielenie komisji lustracji sołectwa Trzepowa. 
Przewodniczący Rady Gminy -  przystępujemy do głosowania: kto jest za tym, aby wprowadzić do 
planu pracy komisji rewizyjnej – lustrację sołectwa Trzepowo? 
Głosowanie 
za wnioskiem głosowało 11 radnych, przeciw-0, wstrzymało się 4 radnych.   
Radni przyjęli w/w wniosek do planu pracy komisji rewizyjnej. 
Radny Eustachy Kalinowski -  zgłosił następny wniosek, aby komisja rewizyjna  rozpatrzyła 
skargę p. Jędrzejaka, w szczególności dot. części wypowiedzenia umowy najmu dzierżawy  oraz, 
aby zajęła się wycinką drzew przez p. Poniatowskiego. 
Przewodniczący Rady Gminy -  zarządził głosowanie – kto jest za tym, aby wprowadzić do planu 
pracy komisji rewizyjnej w postaci sprawdzenia zasadności okoliczności wypowiedzenia umowy 
najmu dzierżawy   oraz  wycinki drzew. 
Głosowanie 
Za wnioskiem głosowało 9 radnych, przeciw – 3, wstrzymało się 3 radnych. 
Rada Gminy  przyjęła w/w wniosek do realizacji. 
Radny Eustachy Kalinowski -  ostatnia sytuacja, która zaistniała w Trzepowie zmusiła mnie  do 



zajęcia dzisiaj głosu i do złożenia oświadczenia. 
Na początek trochę historii. Za Wójta J. Wiczlinga  Rada Gminy opracowała plan rozprowadzenia 
wody w Gminie Przywidz. Rozprowadzenie wody miało się zakończyć w 2000 roku. Po 
przegranych wyborach p. J. Wiczlinga, funkcję tą objęła p. Bożena Mielewczyk- Zawada, obecnie 
p. Mielewczyk.  Nastąpiło wiele niekorzystnych dla naszej Gminy zdarzeń. A więc: brak 
pozyskiwania środków z Unii Europejskiej, brak zainteresowania rozprowadzaniem wody  dla 
mieszkańców tzw. przysiółki. Natomiast dbała tylko o to, aby coś w Przywidzu zrobić tanim 
kosztem: bulwar nadjeziorny, drogę do swoich dzieci itd. Ja, będąc radnym powiatowym 
podnosiłem rękę za pieniędzmi dla Gminy Przywidz. Te pieniądze mogły być wydatkowane na 
wodociągi i kanalizację, ewentualnie na uzupełnianie drzewostanu, a te pieniądze były 
przeznaczone na zabetonowanie brzegu jeziornego, zamiast na wodę i wodociągi. Chciał, aby 
pieniądze były przeznaczone na wodę np. do Górek Trzepowskich. Na jednej z sesji, która odbyła 
się w remizie strażackiej, podniosłem ten temat. Oczywiście przez popleczników p. Wójt  zostałem 
prawie wyniesiony z sali, a jeden z mieszkańców  zagroził mi, że mam zatkać gębę, abym nie 
podnosił tego tematu, bo pożałuję. Niektórych spraw nie żałuję, że podnosiłem. 
Został opracowany projekt budowy wodociągu do Górek Trzepowskich.. Było pozwolenie na 
budowę,  ale nie było  pieniędzy. Nie miał kto pozyskać pieniędzy. Uważam, że 7 lat jest straconych 
dla naszej Gminy i cofnięcia się do tyłu. 
Pan Budzikowski przedstawił nam artykuł z gazety, w którym P. Wójt- p. Zimakowski przed 
wyborami obiecał doprowadzić wodę do Górek Trzepowskich. Zarzuca Pan w dalszym ciągu, że 
nie dotrzymał Wójt słowa. Pan Etamański, obecny radny powiatu  też w artykule w gazecie obiecał, 
że pełniąc obowiązki Rady nie będzie pobierał pieniędzy, tylko będzie pracował społecznie. Niech 
powie ile brał pieniędzy miesięcznie z tytułu pełnienia obowiązków Rady Gminy i co zrobił w tym 
czasie dla Górek Trzepowskich? Teraz wymaga od p. Zimakowskiego – Wójta Gminy, aby w ciągu 
2 lat ma wszystko zrobić. Wydaje mi się, że społecznicy: sołtysi, rada sołecka, radni, radni 
powiatowi, posłowie są i po to, aby likwidować łagodzić konflikty, a nie je podsycać. 
Dodał również, że spotkanie z mieszkańcami miało odbyć się przy budującym domu w Trzepowie. 
Owszem było, ale przyjechano po ludzi i zabrano ich na podwórko do p. Budzikowskiego. Nikogo 
nie powiadomiono o zmianie miejsca zebrania. Również przybył na spotkanie, ale już nikogo nie 
było. Tak nie powinno się robić. Wydaje mi się, że tu nie chodzi tylko o wodę dla Górek 
Trzepowskich, tylko o co innego. 
Pan Wojciech Etmański -  odniósł się do wypowiedzi radnego E. Kalinowskiego. Powiedział, że 
otrzymywał 3 tys. zł miesięcznie za pełnienie funkcji Rady Gminy.  Wynagrodzenie zostało 
ustalone przez Ministerstwo Spraw Wewnętrznych i Administracji. Na prośbę Wójta dałem 
podwyżkę i dla Wójta w wysokości 1 tys. zł. Do dnia dzisiejszego uchwała nie jest w BIP-ie. Żal mi 
p. Kalinowskiego, że się posunął do takich rzeczy. Jeśli chodzi o wodę, to został zrobiony projekt, 
gdy p. Etmański był w Zarządzie. Nikt nie chciał go wykonać Wójt obiecał, że w ciągu 2 lat .Jeśli 
ktoś mówi, że wykona zadanie, to druga osoba w to wierzy. 
Oświadczył, że nie jest zainteresowany  kandydowaniem do władz tej Gminy. Nie chce wyciągać 
„brudów” o zachowaniu p. Kalinowskiego kilka kadencji wstecz. Dla mnie jest to przykre. Sytuacja 
w Górkach Trzepowskich została spowodowana odwołaniem decyzją Wójta . Wójt ma najwięcej 
pracowników, poza szkołami. Z rady sołeckiej zrezygnowały osoby  pracujące w szkole tj. 
sekretarka, kucharka, nauczycielka i osoba, która stara się o pracę  i sąsiad p. Wójta. 
Zgłaszały się 2 osoby z mieszkańców o zabranie głosu. W związku z tym, że punkt -zapytania 
i wnioski mieszkańców został zamknięty przed punktem – wnioski i oświadczenia radnych, 
Przewodniczący nie udzielił im głosu. 
ad.9. Przewodniczący rady Gminy -  zamknął obrady XI zwyczajnej sesji Rady Gminy, dziękując 
obecnym za przybycie. 
 
Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała: G. Pożoga 


